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Sayın Başkan, 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Antalya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu ve kendi adıma, 
Hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Daha önce eşini benzerini yaşamadığımız zor günler geçiyoruz. Bir taraftan kendimizi, ailemizi 
ve çevremizi salgından korumaya çalışıyor diğer taraftan da işimizi gücümüzü korumaya ve 
yok olmamaya çalışıyoruz. Umuyor ve diliyorum ki, bu zor günleri kısa sürede geride bırakırız. 
 
Böyle zor günlerde geride bıraktığımız Ramazan Bayramımız ile Atatürk’ü Anma, Gençlik ve 
Spor Bayramımızı bir kez daha kutluyorum. Milli mücadelenin kahramanı, Cumhuriyetimizin 
kurucusu Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü, silah arkadaşlarını, vatanımız için canını feda etmiş 
şehitlerimizi rahmet, saygı ve minnetle anıyorum. 

 
Değerli Arkadaşlarım 
Virüsün ülkemizde görülmesiyle birlikte işletmelerimizde ve Borsamızda sağlık önlemlerini 
artırmanın yanı sıra sizlerin görüşleriyle sektörel sorunlarımızı, taleplerimizi ve çözüm 
önerilerimizi içeren anketler, raporlar ve resmi yazılar hazırladık, ilgililerine ilettik ve takipçisi 
olduk. Dışişleri Bakanı, Hazine ve Maliye Bakanı, Tarım ve Orman Bakanı, Ticaret Bakanı ile 
TOBB Başkanımızın katılımıyla düzenlenen tüm toplantılarda da bu taleplerimizi dile getirdim 
ve anlık sorunlarımızı direkt olarak paylaşma imkânı buldum. Sektörümüzün çeşitli 
ötelemelerden faydalanabilmesi için mücbir sebep kapsamına alınması talebimiz henüz uygun 
bulunmasa da tarımsal dış ticaretin dünya ile rekabetçi koşullarda yapılabilmesi için hava kargo 
taşıma giderlerinin desteklenmesi talebimiz uygun bulunmuştur. Emeği geçenlere teşekkür 
ediyorum. 
 
Sizlerden gelen ve ilettiğimiz taleplerin bir bölümü olumlu sonuçlandı. Bir bölümü ise kısmen 
iyileşti. İş dünyası olarak güncel taleplerimiz ise özetle; 
• Biraz öncede ifade ettiğim gibi mücbir sebep kapsamının genişletilmesi, 
• Kamudan kesinleşen alacakların ödenmesi, 
• KDV alacağı kadar koşulsuz/şartsız KGF kefaleti sağlanması 
• Kira destek mekanizması geliştirilmesi, 
• Geçici verginin birinci taksitinin ikinciyle birleştirilmesi, 
• Koronavirüs’ün iş kazası ve meslek hastalığı kapsamından çıkarılması, 
• Normalleşme döneminde esnek çalışmanın kolaylaştırılması, 
• Kısa çalışma ödeneğinin süresinin uzatılması, 
yönündedir. 

 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Bu ay içerisinde gerçekleştirmiş olduğumuz ATB Tarım Sohbetleri ve hasat öncesi hububat 
konulu sektörel analiz toplantımızdan da özetle bahsetmek isterim: 
 



 
 
Tarım Sohbetleri’nde TEPAV (Türkiye Ekonomi Politikaları Araştırma Vakfı ) İcra Direktörü 
Prof. Dr. Güven SAK ile tarım yazarları Ali Ekber YILDIRIM, İrfan DONAT ve Umut ÖZDİL’ 
konuk ettik. Toplantılarımızda bizlerinde daima dile getirdiği; 
• Tarıma stratejik önem verilmesi, 
• Tarımın ülke politikalarımızda birinci önceliğe sahip olmasının gerekliği, 
• Üretimde verimliliğimizi artırmamızın ve kendi kendine yeterli olmamızın önemi 

gibi birçok konuda sizler ve yüzlerce kişinin katılım gösterdiği interaktif sohbetler 
gerçekleştirdik. 

 
Sektörel analiz toplantımızda ise kentimizde hasadı yaklaşan buğday; rekoltesi, verimi, kalitesi 
ile hasat esnasındaki dane kayıplarının azaltılması, hasat sonrası anız yakılmaması ve ton başına 
1650 TL açıklanan taban fiyat gibi konular konuşuldu. Bu fırsatla kentimizde başlayan hububat 
hasadının hayırlı ve uğurlu olmasını temenni ediyorum. Üreticilerimize ve üyelerimize 
bereketli ve bol kazançlı bir sezon geçirmelerini diliyorum. 

 
Kıymetli Üyeler, 

Geçtiğimiz bir ayda konuğu olduğumuz toplantı ve televizyon programlarında ise sektörümüz 
ve kentimiz ekonomisi hakkında görüşlerimizi paylaştık. Önümüzdeki dönemde bizleri nelerin 
beklediği ve neler olabileceği, insan davranışları ve iş akışlarındaki değişimler, tüketici 
beklentileri, üretici tutumu ve iletişim tarzı gibi konuları değerlendirdik. Belirlediğimiz 
sektörler içerisinde iş yapma biçimi ve donanım düzeyi itibariyle Koronavirüs dönemine en 
hızlı ayak uyduran sektörlerimiz; sırasıyla bilişim, sanayi ve tarım olmuştur. Ticaret sektörü iş 
yapma biçimi itibariyle turizm ve lojistik sektörlerinden daha iyi, donanım düzeyi itibariyle ise 
daha geride yer almaktadır. Dolayısıyla tarım başta olmak üzere tüm sektörlerdeki 
işletmelerimizde; 
• Standartlarımızı yükseltmeli, 
• İş planlarımızı daha fazla veri ile tasarlamalı, 
• Risk senaryosu sayımızı artırmalı ve 
• Tüm performans ölçümleme kriterlerimizde 
değişikliğe gitmeliyiz. 
 
Yayınlanan uzman yazılarından ve konuşmalarından anlaşılan şudur ki; öngörülebilir süre 
içerisinde bu salgının sona ermesi ve eski normal hayata dönüş söz konusu olmayacak. Buna 
karşılık kademeli ve korumalı bir ekonomik ve sosyal hareketlenme yaşamaya başlayacağız. 
Bu hareketlenmenin adı ister yeni normal olsun ister başka bir şey; esas olan, virüs ile yaşamayı 
öğrenmemizdir! Tedbirleri tavizsiz uygulamamız da hayati önemdedir. İş hayatımızla ilgili 
öğreneceklerimiz de belirli oranda buna bağlıdır. 
 
Değerli arkadaşlarım, 
Önümüzdeki dönemde iş ve ekonomik hayatımızın temelini iki konu oluşturacaktır. Bunlardan 
ilki borç yönetimi, ikincisi ise maliyet yönetimi olacaktır. Büyük darbe alan iş hacminin 
yarattığı ciro ve tahsilat sorunlarının kaçınılmaz sonucu olarak mevcut borçlarımızı daha da 
artırmak zorunda kaldık. Ödemeler sistemimiz de ciddi tıkanıklığa uğramış durumdadır. 
 
Önümüzdeki günlerde iş hayatının kademeli hareketlenmesiyle yavaş bir hızda ve düşük bir 
kapasitede çalışma söz konusu olduğunda ilk karşı karşıya kalacağımız sorun, yüksek 
maliyetler olacaktır. Özellikle sabit maliyetlerimizin yükü, bizleri alışık olmadığımız ölçüde 



 
 
zorlayacaktır. İnsanlarımızın gelirleri de ciddi boyutta erozyona uğramışken talepte kısa sürede 
canlılık beklemek doğru olmayacaktır. O halde bir taraftan borçlarımızı diğer taraftan da 
maliyetlerimizi yönetmeye odaklanmalıyız. 
 
Biliyorsunuz döviz hareketliliğinin tetiklediği krizlerden kentimiz, başarıyla çıkmıştır. Ancak 
bu defa Antalya ekonomisi, ülkemiz ortalamasının çok üzerinde bir zorlukla ve daralmayla 
karşı karşıyadır. Karar vericilerimizden taleplerde bulunurken kentimizin içinde bulunduğu bu 
aşırı zor durumun dikkate alınmasını her seferinde dile getirdik. Getirmeye de aynı kararlılıkla 
devam edeceğiz. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Sözlerimi tamamlarken; geri bıraktığımız ay içerisinde kentimiz iş ve siyaset dünyasının önemli 
isimlerinden olan Muratpaşa Belediyesi’nin ilk Başkanı Mehmet MANAVOĞLU ile birçok 
alanda yatırıma sahip ve hayırsever kimliğiyle ön plana çıkan İbrahim ŞENCAN ağabeylerime 
Allah’tan rahmet geride kalanlara baş sağlığı diliyorum. 
 
23 Haziran 1920 yılında kurulan Antalya Ticaret Borsası, önümüzdeki ay 100 yüzyılı geride 
bırakan, ülkemizdeki 3. ticaret borsası olacaktır. Kentimiz tarımı ve ticaretinin gelişimi için 
çalışmanın yanı sıra kentimizi ilgilendiren tüm konularda söz söyleyen, inisiyatif üstlenen, 
proje üreten, maddi ve manevi tüm felaketlerde taşın altına elini koyan ve örnek olan ATB’nin 
100. yılını da bu kapsamda kutlayacağız. Fakat kutlamalarımızı virüs nedeniyle önümüzdeki 
dönemde yaşayacağımız gelişmelere göre; sınırlı tutacak ve belirli bir takvime yayarak 
düzenleyeceğiz. Bu kapsamda ilk önerim her ayın son Çarşamba günü düzenlediğimiz meclis 
toplantımızı önümüzdeki ay yıl dönümüz olan 23.Haziran.2020 Salı günü 
gerçekleştirmemizdir. 
 
Bu duygu ve düşüncelerle sağlıklı ve ticaretin normal seyrine kavuştuğu bir aya başlamamız 
dileklerimle iyi akşamlar diliyorum. 
 
Saygılarımla, 
 
ALİ ÇANDIR 
Yönetim Kurulu Başkanı 
 


